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En els darrers anys qualsevol
barceloní que trepitgi el carrer
haurà detectat que per la ciutat
volta una nova ‘espècie urbana’:
és el runner o, com se n’ha dit
sempre, el corredor. La febre per
aquest esport s’ha estès de ma-
nera espectacular i ara mateix a
Barcelona es viu com una au-
tèntica moda.

La dimensió que està aga-
fant la pràctica d’aquest esport
no para de créixer i es pot veu-
re fàcilment. La gent que es
calça les vambes i surt a entre-
nar per diferents zones de la ciu-
tat també té l’oportunitat de
gaudir durant els caps de set-
mana d’un altre fenomen a l’al-

ça lligat a aquesta pràctica es-
portiva: les curses populars. El
calendari d’aquestes proves, en
algunes ocasions no tan popu-
lars pel creixent nivell dels par-
ticipants, també ha experimen-
tat una crescuda notable. Quan
aquest 2014 finalitzi, només a
Barcelona s’hauran celebrat
més d’una cinquantena de cur-
ses de diferents distàncies.

L’OPINIÓ D’UN REFERENT
Per tenir un diagnòstic precís de
l’expansió d’aquest esport, una
de les veus més autoritzades és
la del veterà atleta Domingo Ca-
talán. Aquest barceloní d’ori-
gen aragonès, guanyador de la
primera Cursa d’El Corte In-
glés, campió del món de 100 qui-
lòmetres i integrant a finals dels
70 del primer equip català que va
córrer la primera marató de

Nova York, atribueix el boom
d’anar a córrer al fet que “la
gent hi veu una forma de fer sa-
lut més barata que anar al gim-
nàs”. Catalán creu que no estem
davant d’una moda passatgera,
ja que “es tracta d’una pràctica
molt saludable. Això ja no para,
es consolidarà”, apunta. 

Sobre les curses que durant
molts caps de setmana es pro-
gramen, el veterà atleta troba
“molt bé” que se’n facin, però
també avisa que molts dels seus
clients –Catalán té una botiga a
Sants– li diuen que són cares.
“Defenso els organitzadors per-
què organitzar curses és car,
però també cal vigilar que no mo-
rin d’èxit”, adverteix. Per últim,
insisteix a remarcar la impor-
tància de les revisions mèdiques
que, a parer seu, “se n’hauria de
passar una a l’any”.

El ‘running’ envaiex la ciutat 
» La moda de córrer es consolida gràcies a les facilitats que ofereix aquest esport per practicar-lo

» El calendari de curses de diferents distàncies que acull enguany Barcelona supera la cinquantena

Albert Ribas
BARCELONA

AVÍS4La cardiòloga Marta Sit-
ges, coordinadora del Grup de
treball de Cardiologia Esporti-
va de l’Hospital Clínic, format
per 17 metges, explica que “els
cardiòlegs estem preocupats
perquè som els primers inte-
ressats en què es faci activitat fí-
sica però ara, en alguns casos,
hem passat a l’altre extrem. De
vegades sembla que, si no fas
una ultramarató, no ets ningú”. 

Tot i que Sitges remarca que
és molt diferent una prova d’ul-
traresistència que una cursa
popular de 10 quilòmetres, ex-
plica que “de vegades quedem
esgarrifats perquè la gent va a la

brava i no pren precaucions”.
“Hem notat un augment consi-
derable de problemes cardíacs
i cal ser conscients que un dels
efectes que produeix l’exercici
continuat de resistència és el
dels canvis en el cor, que en al-
gunes persones acaben essent
una malaltia”, afegeix.

Aquesta especialista en car-
diologia esportiva insisteix que
el més important, més que es-
tablir l’obligatorietat d’una re-
visió mèdica perquè “és un tema
que es pot debatre molt”, és
que “la gent disposi d’informa-
ció sobre els riscos perquè ara la
desinformació és absoluta”.

Els cardiòlegs, preocupats
per alguns comportaments

Imatge de la sortida de l’edició 90 de la cursa degana de Barcelona, la Jean Bouin, disputada el novembre de l’any passat. Foto: Arxiu
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Anem a pams. És cert, tot ha de te-
nir un ritme. Fixar la data a un
any vista ha perllongat el patiment
de molta gent, però, és cert, ha
provocat també un important
efecte de decantació. Tant és així
que, fins i tot, conec qui, havent
votat Ciutadans, ara no descarta
fer-ho a Esquerra si Espanya im-
pedeix votar el pròxim 9-N. Tard o
d'hora, cadascú des del seu lloc i
encarant-se als seus, especialment
durant aquestes setmanes d'estiu
i, sobretot, a l'entorn de la Diada,
cal que obliguem tots els partits, fi-
nalment, a definir-se sobre el sen-
tit del seu vot. I aleshores, quan els
qui defensen la Consulta i els qui
es decanten finalment pel Sí-Sí si-
guin els mateixos, potser haurà
arribat el moment de canviar la
pregunta.

És el debat d'aquests dies: la
proposta intermèdia del Sí-No,
responia a la voluntat dels fede-
ralistes i confederalistes (als quals
convenia sumar a la majoria in-
equívocament sobiranista) d'o-
brir una finestra d'oportunitat
d'uns quants mesos a Espanya
per tal que oferís alguna cosa. Un
darrer intent d'entesa. A hores
d'ara, gràcies a la insistència de
Duran i Lleida i a la inoperància
(renovada amb el "canvi" de lide-
ratge) del PSC, ja ha quedat prou
clar que el govern de Madrid no
farà cap mena de proposta a mig
camí abans del 9-N. Del Sí-No
possible, doncs, cal passar defini-
tivament al Sí o No. Un nou acord
per a una pregunta clara i binària
entre les forces polítiques com-
promeses amb el Dret a Decidir,
just en el precís moment de la
convocatòria, seria un cop d'e-
fecte extraordinari.

4Sí o No
per Joan Granollacs

#Rebel·lióBellvitge#BalancesAMida #Decepció

4Benvinguts a la colla!
per Jordi Lleal

El diccionari de la RAE ens diu
que assassinar és “matar a al-
guien con premeditación, ale-
vosía, etc”. Del verb morir ens
confirma que consisteix en “lle-
gar al término de la vida”. És
evident que quan t’assassinen,
és a dir quan et maten amb
premeditació o traïdoria, arri-
bes al final de la vida. No cal ser
Sherlock Holmes per aconse-
guir aquesta conclusió. El pro-
blema de tot això és quan
escollim determinades parau-
les, o bé per atorgar determi-
nants subtexts al missatge, o bé
per certs prejudicis que viuen
latents al nostre cervell.

Hom mor bàsicament per
tres raons: assassinat, accident
o per motius biològics. En una
guerra, i el conflicte entre is-
raelians i palestins s’assembla
bastant a una guerra, les perso-
nes sobretot moren per la pri-
mera causa. I no importa si és
per un coet de Hamàs o per un
raid aeri realitzat per ultramo-
derns avions de guerra. Tot-
hom assassina. A partir d’aquí,
es pot parlar de tots els condi-
cionants polítics, filosòfics i

morals que es trobin per justi-
ficar el que sigui, però tots els
morts tenen una característica
en comú: són éssers humans.

Durant l’època dels actes
terroristes d’ETA em fastigue-
javen molt els minuts de silenci
que es realitzaven per tot el
país. Era evident que calia ex-
pressar el rebuig per la violèn-
cia d’aquell grup terrorista que
tant mal va fer. Però, per què
no es feien minuts de silenci
per cada víctima de la violència
de gènere, només per posar un
exemple? Hi ha morts de pri-
mera o de segona divisió? Uns
eren assassinats i altres mo-
rien?

El periodisme té una res-
ponsabilitat social enorme i,
com a ciutadans, crec que
podem exigir que els redactors
siguin més curosos amb l’elec-
ció del lèxic. Perdoneu-me que
citi a Camilo José Cela en una
frase una mica grollera, però ell
va dir que “de la misma ma-
nera que no es lo mismo estar
dormido que estar durmiendo,
tampoco es lo mismo estar jo-
dido que estar jodiendo”.

per Àlex Ribes (@alexsocietat)

4El periodisme trampós

@iuforn: Segons el Gobierno, la Comu-
nidad de Madrid és la més perjudicada en
el càlcul de les balances fiscals. Per tant... 
Madrid es roba!

@assemblea: Carme Forcadell (@For-
cadellCarme), sobre la confessió de Jordi
Pujol: "Si volem construir un país nou, es
comença fent net".

@Ahyrun: Directores, gestores, supervisores
que piensan que heredarán un pedazo de
hospital y no dejan de ser otro asalariado
más. #RebelionBellvitge.

En pocs dies, m’he assabentat
que dues persones amb certa re-
llevància s’han passat al bàndol
dels independentistes. Una, la
senyora Montserrat Nebreda
catedràtica de dret Constitu-
cional, que havia militat al PP,
havia estat diputada al Parla-
ment i excandidata a la presi-
dència de la Generalitat. Ara està
decebuda del partit en el qual va
militar i declara: “Els companys
del PP m’estan tornant inde-
pendentista”. A més, es pre-
senta com a alcaldable per Con-
vergència i Unió a la ciutat de
sant Just Desvern. 

L’altre és el senyor Miquel
Casas, catedràtic de psiquiatria
de la UAB, que explica com
sense haver estat mai catalanista
de la “ceba” –que en el seu
temps ho veia com un movi-
ment romàntic–, a poc a poc ha
anat veient com molts dels seus
col·legues i amics espanyols
s’han anat apartant d’ell quan ha

volgut parlar del procés a Cata-
lunya i com de mica en mica ha
anat prenent consciència sobre
que no hi ha res a fer i que el mi-
llor és separar-nos i després
potser fem entre tots, d’igual a
igual, una confederació ibèrica. 

Casas també afirma que l’ar-
rel de tot plegat és la mentalitat
castellana, no espanyola; la dels
grans imperis de secàque no sa-
ben produir, que viuen de l’es-
poli com van fer amb Amèrica,
que mentre rajaven l’or i la pla-
ta tot anava sobre rodes per
poder pagar la soldadesca amb
guerres per Europa, Amèrica i
les Filipines. Proclama que no és
independentista “pota negra”,
dels de sempre i ho reconeix sen-
se embuts. Continua: “Ara pas-
sa el mateix, els mediterranis flo-
reixen i els castellans volen con-
tinuar dominant, estimo Espa-
nya i l’endemà de la indepen-
dència ens hem d’obrir”. Ben-
vinguts a la colla!



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
5 | 29 juliol 2014 líniaciutatvella.cat



| 6 29 juliol 2014líniaciutatvella.cat

Darrerament, l’actualitat barce-
lonina ha girat entorn de Can
Vies. S’ha gestionat bé aquest
conflicte?
No. Un espai que ha estat ocupat
durant 17 anys és un error. El que
ha passat a Can Vies és una equi-
vocació acumulada de molts anys.
Cal recordar que alguns que ara
em critiquen són els que van anar
al jutjat a demanar que es des-
allotgés aquest espai. I cal lamen-
tar també la lentitud excessiva de
la justícia, que ha tardat set anys a
dictaminar que s’havia de des-
allotjar. Tot plegat ha generat una
situació estranya que no tenia ga-
ires solucions. La sentència s’havia
d’executar i crec que el que s’ha
fet és el que s’havia de fer. I si es
tornés a produir aquesta situació,
tornaria a prendre la mateixa de-
cisió. 

Com acabarà tot plegat?
No ha de perquè acabar malament.
Si és per part de l’administració,
acabarà bé. Però ha d’imperar el
sentit comú en ambdues parts. La

voluntat de l’Ajuntament és col·la-
borar amb els col·lectius que volen
fer coses. Així ho demostren altres
casos, com la Flor de Maig o l’Har-
monia, per exemple. Coses que no
havien fet anteriors governs, nosal-
tres les estem fent. Però hi ha d’ha-
ver un mínim d’ordre.

No va ser un error iniciar l’en-
derroc per després aturar-lo?
No ho crec, sincerament. Cadascú
ha de complir les seves obliga-
cions. Tothom ha de fer el seu
paper. I utilitzar tots els mecanis-
mes per afavorir el diàleg mai no
és una equivocació. Hi ha qui no hi
està d’acord, és cert. Però jo crec
que la gestió de la ciutat no passa
només per l’ordeno y mando, sinó
que s’ha de tenir capacitat per ma-
niobrar. Jo el que vull és carregar-
me de raons, perquè acabi com
acabi tot plegat, pugui tenir la
consciència tranquil·la. La meva
aposta és pel diàleg. Ara caldrà
veure quina és l’aposta dels dife-
rents col·lectius de Can Vies, per-
què en aquest espai s’hi barregen
causes de malestar diverses.

Una d’elles és la crisi i els seus
efectes, com l’atur i la precarie-
tat. L’oposició el critica perquè

diu que no ha fet una política de
plans d’ocupació...
El que m’he trobat és una situació,
provocada pels que ara estan a l’o-
posició, d’un atur insuportable.
Això és molt greu, perquè els que
ara diuen això són els que ens han
portat a aquesta situació.  Crec que
estem a la punta de llança de sor-
tida de la crisi econòmica. Barce-
lona és, amb l’àrea metropolitana,
la que ens traurà d’aquesta realitat.
Estem fent moltes coses: ajuts a l’a-
tur juvenil, les bonificacions per
donar feina als majors de 40 anys...
La nostra obsessió és generar llocs
de treball amb el turisme, la gas-
tronomia, el comerç, el tercer sec-
tor i amb les noves tecnologies,
que són un àmbit molt important.
Aquí és on apostem fort i això crea
llocs de treball. I hi ha una altra
cosa que fem i que de vegades
costa d’entendre: anar pel món i
vendre Barcelona. 

La crisi també ha fet augmentar
les desigualtats entre els barris
més rics i els barris més pobres.
Què s’està fent per revertir la si-
tuació?
La crisi s’ha produït perquè hi ha
hagut un malbaratament de re-
cursos amb un model de creixe-

ment econòmic absolutament
equivocat. La primera cosa que
s’ha de fer és quadrar els números,
no fer dèficit. Segona, que hi hagi
activitat econòmica i que es creï
ocupació. I tercera, que hi hagi ha-
bitatge. Si Barcelona està una mica
millor, això és perquè hem creat
activitat econòmica. També hem
augmentat les prestacions socials
un 30% en els últims tres anys i
fem coses que no ens tocaria fer.
Hem cobert l’atenció als menja-
dors escolars, les emergències so-
cials han tingut atenció prioritària,
hem intentat buscar les màximes
solucions possibles amb els des-
nonaments, ara farem habitatge
de lloguer social... Són mesures a
curt i a llarg termini.

Una altra de les queixes dels
barcelonins és el preu del trans-
port públic. Es podria haver evi-
tat l’augment de les tarifes?
És difícil d’evitar. L’Estat ha dismi-
nuït la seva participació i, en els úl-
tims anys de govern socialista i
d’Iniciativa, també es va reduir l’a-
portació de l’Ajuntament. Això ha
portat el transport públic de la ciu-
tat a una situació d’un deute acu-
mulat de 560 milions d’euros. En
temps de crisi, una solució és

l’augment moderat de les tarifes i
també la necessitat que l’Ajunta-
ment, la Generalitat i l’Estat hi
aportin més diners. Si no és així,
anem cap a la catàstrofe del trans-
port públic. Quan alguns partits
que han estat governant diuen
que no s’han d’augmentar les ta-
rifes, la meva pregunta és: Per què
vostè va disminuir l’aportació de
l’Ajuntament durant dos anys?

Barcelona també pateix el pro-
blema de la contaminació. Es
pot frenar aquest fenomen?
Barcelona té graus de contamina-
ció importants quan l’anticicló ge-
nera condicions atmosfèriques
molt perjudicials per a la ciutat. En
els últims 30 anys la situació ha
canviat molt. Ha disminuït la con-
taminació per partícules però és
veritat que, segons quines condi-
cions es generen, hi ha graus de
contaminació. Per lluitar contra
això s’ha de pacificar el trànsit, po-
tenciar el transport públic, anar a
peu i en bicicleta i fer una aposta
per l’energia elèctrica. 

L’altre gran tema de debat és el
turisme. La ciutat s’hi està en-
tregant en excés?
No. El turisme és una sort per a Bar-

Xavier Trias
Alcalde de Barcelona

Text: Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Pamela Martínez

“El turisme genera incomoditats, però també
llocs de treball: seria un error oposar-s’hi”

Entrevista
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celona. Si no fóssim una ciutat tu-
rística, ho passaríem molt més
malament i la crisi seria molt més
gran. Cada cop tenim un turisme
de més qualitat. És evident que
aquest sector també genera inco-
moditats, però també llocs de tre-
ball. Ens equivocaríem si ens hi
poséssim en contra. El que hem
de fer és estendre’l per tota la ciu-
tat i que tothom se’n puguin be-
neficiar.

A mesura que ha crescut el tu-
risme ho ha fet també la polèmica
dels horaris comercials. Final-
ment hi ha hagut acord entre CiU
i PP i els comerciants estan satis-
fets. És la solució definitiva?
És la d’aquest any. Hi ha gent que
pensa que això és la solució de

moltes coses, però jo no ho com-
parteixo. Alguns asseguren que
obrir els diumenges és com el
mannà, però això no és veritat.
Veurem què passa i quina expe-
riència en traiem. Crec que aquest
és un bon acord, però per a aquest
any. Després ja ho veurem.

Els acords de govern havien
avançat, fins ara, gràcies al su-
port del PP. Malgrat aquest pacte
pels horaris comercials, sembla
que la tendència s’havia trencat
últimament. Per què?
Nosaltres estem en minoria i go-
vernem amb qui ens dóna suport.
Jo he ofert dos cops al PSC entrar
al govern i ambdues vegades ho
ha rebutjat. En canvi, el PP ha vol-
gut formar-ne part i li he hagut de

dir que no, perquè sabia com evo-
lucionaria el clima polític. Amb el
PP discrepem en certs aspectes,
però és veritat que aquesta forma-
ció, en molts temes, ha pres deci-
sions de col·laborar per fer go-
vernable la ciutat, i jo li agraeixo
sincerament. Què ens passarà a
partir d’ara? Doncs és un misteri,
perquè entrem en un any electo-
ral i diversos partits estan canviant
els seus líders. La situació política
actual és complicada.

Veu alguna possibilitat de pactar
amb el PSC de Jaume Collboni?
Sí, i tant. Jo sóc capaç de pactar
amb tothom. Però les línies d’ac-
tuació ja estan marcades. Aquest
any que queda serà d’execució
d’un conjunt de mesures que ja

estan en marxa. No es produiran
gaires canvis. 

Fins a quin punt Can Vies i l’auge
d’ERC li poden complicar la pos-
sibilitat de revalidar l’alcaldia el
maig del 2015?
La gent que em vota sap com sóc i
no espera un comportament gaire
diferent del que he tingut en el cas
de Can Vies. Si no és que em coneix
poc, i és bo que la gent et conegui.
I respecte a Esquerra, què ens pas-
sarà? No ho sé, ja ho veurem.

El preocupa la possible atomit-
zació del Ple després de les elec-
cions de l’any que ve?
No em preocupa, però és veritat
que segurament hi haurà una
certa atomització del vot i aparei-

xeran nous partits que generaran
més competència. Això és bo o do-
lent? D’entrada, crec que el fet que 
l’Ajuntament tingui la representa-
ció que ha de tenir és bo. I, en
segon terme, cal analitzar si això
pot perjudicar-te o beneficiar-te.
Jo sempre dic que em beneficiarà,
perquè si torno a guanyar les elec-
cions, l’any que ve segur que tro-
baré alguna formació que voldrà
entrar al govern.

Es refereix a Esquerra?
Depèn dels resultats que obtingui
cadascú. Pot ser ERC, però també el
PSC, perquè en funció de com li
vagin les eleccions, la seva actitud
pot canviar molt. Però, de moment,
el que he de fer és seguir treballant
com fins ara per a la meva ciutat.

“Si torno a guanyar, l’any que ve 
segur que trobaré alguna formació 
que voldrà entrar al govern”

Entrevista

“Alguns asseguren que obrir
els diumenges és com el mannà,
però això no és veritat”

Els pisos turístics es comencen
a agrupar lentament, però en-
cara n'hi ha molts repartits en
diferents blocs, també d'il·le-
gals. La solució que s'està apli-
cant a Ciutat Vella serà la solu-
ció a nivell de ciutat?
L’experiència de Ciutat Vella està
donant resultats positius. En
efecte, s’estan agrupant els apar-
taments turístics en blocs exclu-
sius i, en aquests moments, ja
tenim 34 habitatges d’ús turístic
que han estat reubicats en 10 edi-
ficis. Actualment a Ciutat Vella hi
ha 31 edificis amb la llicència ur-

banística tramitada per poder ser
destinats a un ús turístic exclusiu.
A nivell de ciutat, s’està elaborant
un Pla Especial d’Usos de regula-
ció d’aquests allotjaments que té
per objectiu ordenar el fenomen
dels apartaments turístics. Volem
establir, amb la col·laboració del
propi sector, les condicions, re-
quisits o limitacions amb què es
podrà desenvolupar aquesta ac-
tivitat, afavorint la seva concen-
tració en edificis destinats a
aquest ús i limitar els habitatges
d’ús turístic individuals, tal com
s’ha fet a Ciutat Vella. 

“Volem limitar els habitatges
d’ús turístic individuals a tota la ciutat

tal com s’ha fet a Ciutat Vella”

CIUTAT VELLA
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L’’Enquesta de Victimització’
que elabora anualment l’Ajun-
tament mostra com Ciutat Vella
és el districte de la ciutat amb
més víctimes de delictes i amb
una percepció de la seguretat
més baixa.

Així es pot observar a la clas-
sificació per districtes, que as-
senyala que un 26,3% dels seus
habitants van ser víctimes d’un
delicte durant el 2013. La xifra,
tot i que millora substancial-
ment, mostra com el districte se
situa més de cinc punts i mig per
sobre de la mitjana de la ciutat,
que té l’índex global al 20,8%. És
a dir, un de cada cinc barcelonins
va ser víctima de delicte. Pel
que fa a la percepció de la segu-
retat, Ciutat Vella també mostra
els pitjors registres, ja que els

seus veïns la puntuen amb un 5,4
sobre 10. La segona pitjor pun-
tuació se l’enduen Nou Barris i
Sants-Montjuïc, amb un 5,9. La
millor nota la posen els veïns de
Sarrià-Sant Gervasi, amb un 7,2. 

MILLORA GENERAL 
La xifra de l’índex global de bar-
celonins que va ser víctima d’un
delicte (20,8%) durant el 2013
mostra una caiguda de quatre
punts i mig respecte als anys

2009, 2010, 2011 i 2012, en els
quals va oscil·lar entre el 24,2%
i el 25,6%. Pel que fa a la per-
cepció de seguretat també s’ha
produït una lleugera millora, ja
que la nota mitjana ha passat del
6,2 de l’any passat al 6,4.

El primer tinent d’alcalde,
Joaquim Forn, ha valorat positi-
vament les dades i creu que estar
al voltant d’un 20% és “raonable”.
Tot i això, ha remarcat que cal tre-
ballar per reduir la xifra.

La percepció de seguretat a la ciutat ha millorat. Foto: Arxiu

Ciutat Vella continua sent 
el districte menys segur

» Així ho demostra l’’Enquesta de Victimització’ de l’Ajuntament
» Les xifres al conjunt de la ciutat experimenten una millora 

Mariona Carulla, reelegida
presidenta de l’Orfeó Català

CULTURA4L’actual presidenta
de l’Orfeó Català, Mariona Ca-
rulla, va ser reelegida dijous
passat en les segones eleccions
democràtiques que ha celebrat
l’entitat al llarg de la seva his-
tòria. 

Finalment, la candidatura
de Pau Duran no es va presen-
tar en l’assemblea general de
l’Orfeó Català. En concret, la
seva candidatura va rebre 482
vots favorables, un 92,7% dels
520 vots emesos (un 42,45%
dels 1.225 socis amb dret a vot).
També hi va haver 21 vots en

blanc i 17 nuls. Durant l’assem-
blea, Carulla va tornar a titllar
Duran d’“irresponsable” i “co-
vard” per haver-se retirat un
dia abans dels comicis, així com
pel to i les “mentides” que ha di-
fós durant la campanya electo-
ral, i la imatge de “conflicte”
que ha donat de l’entitat, cosa
que segons ella “no es correspon”
amb la realitat. Finalment, la re-
elegida presidenta de l’Orfeó
Català es va comprometre a se-
guir treballant amb “la mateixa
il·lusió, compromís i rigor” del
seu primer mandat.

La plaça Isidre Nonell acull 
un mural de Joan Fontcuberta 
ART480 columnes de rajoles i
50 files que fan un total de 30,4
metres quadrats de fotografies
de gent fent-se un petó propor-
cionades per la ciutadania.
Aquest és el fotomosaic que des
de principis de mes llueix a la
plaça Isidire Nonell, obra del fo-
tògraf Joan Fontcuberta i que ha
estat batejat com ‘El món neix en
cada besada’.

L’obra, emmarcada en els
actes de commemoració del Tri-

centenari  aposta, segons Font-
cuberta, per plasmar el lema
d’aquesta celebració –‘Viure-
lliure’– i per convertir-se en una
icona. “Volia fugir d'un mur de
lamentacions. Vull que sigui un
mur d'alegria, una proposta op-
timista de futur”, va explicar du-
rant la inauguració. Per la seva
banda, l’alcalde Xavier Trias va
assegurar que “és una metàfora
extraordinària d’estimació, del
que vol ser el país”.

Redacció
CIUTAT VELLA

Neix Línia Barcelona Turisme, 
la publicació per als turistes

COMUNICACIÓ4El passat 1 de
juliol es va distribuir la prime-
ra edició de Línia Barcelona
Turisme, una publicació tri-
mestral orientada als turistes
(forans i nacionals) que visiten
la ciutat. Amb un tiratge de
100.000 exemplars gratuïts és
el primer periòdic de la ciutat
que s’imprimeix en quatre idio-
mes (català, castellà, anglès i
francès).

Aquest diari s’ha editat amb
el suport publicitari de la Fun-
dació Barcelona Comerç, l’Ajun-
tament de Barcelona i la Gene-

ralitat de Catalunya. El seu ob-
jectiu és informar els turistes so-
bre indrets poc coneguts (el
Monestir de Pedralbes, l’Hos-
pital de Sant Pau, la zona del
22@...), així com contribuir a
descentralitzar de turistes el
centre de la ciutat.

La primera edició també fa
una mirada al moment polític
que viu el país, amb la qüestió
sobiranista al centre del debat,
i compta amb una entrevista a
l’alcalde Xavier Trias. La prò-
xima edició de la publicació
serà el 23 de setembre.

Celebració | Els veïns, protagonistes de la Festa Major del Raval
Entre els passats dies 10 i 13 de juliol es va celebrar una nova edició de la Festa Major del

Raval, que un any més va comptar amb una gran participació per part dels veïns del barri.
Enguany van destacar algunes propostes pioneres com el primer sopar de carrer i el 

posterior ball del fanalet que va tenir lloc a la plaça Salvador Seguí enmig d’un gran ambient.  
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L’Hospital del Mar podrà tornar
a posar en marxa les obres d’am-
pliació després que Xavier Trias
i el líder municipal del PP, Al-
berto Fernández Díaz, hagin se-
gellat recentment un pacte que
farà que l’Ajuntament avanci
30 milions d’euros a la Genera-
litat. Les obres van quedar sus-
peses l’any 2010.

Els 30 milions es pagaran en
tres anys i han de permetre aca-
bar el segon tram de la primera
fase de l’ampliació de l’hospital.
Els primers 10 milions s’entre-
garan durant aquest exercici i
s’obtindran a partir de la nova
gestió mixta de 26 aparcaments
de la ciutat que farà l’empresa
Saba gràcies a una concessió
que supera en 72 milions d’eu-
ros el preu de sortida. Al llarg de
l’any que ve s’hi destinaran 5 mi-
lions més i els últims 15 s’en-
tregaran el 2016. Els 30 mi-
lions, tal com queda establert en

el pacte entre el consistori i la
Generalitat, s’hauran de retor-
nar. L’encarregat de fer públic el
pacte va ser el cap municipal
dels populars, Alberto Fernán-
dez Díaz, que va remarcar que
aquestes obres “les va paralitzar
el tripartit”. 

Les crítiques a l’acord han
arribat des del PSC. El seu líder

a la ciutat, Jaume Collboni, con-
sidera que Trias “utilitza l’Hos-
pital del Mar com a coartada” i
denuncia que “no calia vendre’s
els aparcaments de la ciutat per
tenir diners i invertir-los en ser-
veis socials. L’Ajuntament dis-
posa d’un superàvit de 140 mi-
lions d’euros que podrien haver
servit per finançar les obres”.

Entrada de l’Hospital del Mar. Foto: Arxiu

Trias avançarà 30 milions per a
les obres de l’Hospital del Mar

Redacció
CIUTAT VELLA

MUSEUS4Divuit anys després
de la seva inauguració, el MAC-
BA fa una aposta ambiciosa per
créixer. 

El museu d’art contempora-
ni guanyarà a partir de setembre
dues sales d’exposicions, al Con-
vent dels Àngles i a la capella,
que estaran connectades amb
l’actual espai museístic i es de-
dicaran a acollir les mostres
temporals i performatives que
serviran per millorar l’oferta
artística. Els plans d’ampliació
també contemplen la consoli-
dació i ampliació del Centre
d’Estudis i Documentació
(CED). Ubicat també a la Plaça

dels Àngels, disposarà de 1.500
metres quadrats més on tin-
dran cabuda una Mediateca,
espais de co-working, noves
aules polivalents per als Estu-
diants del Programa d’Estudis
Independents, un Auditori i de-
pendències tècniques noves.
L’edifici Meier, actual seu del
MACBA, també es millorarà.
D’una banda s’obrirà una nova
porta d’accés que substituirà
l’actual. Concretament la nova
entrada s’ubicarà a la paret la-
teral del vestíbul, sota l’obra
Rinzen, d’Antoni Tàpies. La lli-
breria-botiga del Museu es tras-
lladarà al vestíbul circular i, en

el seu lloc, es construirà un bar-
restaurant, que arribarà fins a la
Plaça de Joan Coromines.

NOU CAMPUS CULTURAL
Aquesta nova reestructuració
del MACBA deixarà obert l’accés
amb la plaça de les Caramelles.
D’aquesta manera quedaran
connectades sis places públi-
ques del barri del Raval. Con-
cretament, la Plaça de Terenci
Moix, la Plaça de Joan Coromi-
nes, el pati del CCCB, el pati Es-
cultures, la Plaça dels Àngels, el
pati del Convent de la Miseri-
còrdia i la Plaça de les Carame-
lles.

El MACBA fa una aposta
ambiciosa i amplia nous espais

Imatge aèria que permet veure com serà l’ampliació del MACBA. Foto: Arxiu



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
| 10 29 juliol 2014líniaciutatvella.cat



Ciutat Vella
11 | 29 juliol 2014 líniaciutatvella.cat

El carrer Sant Pere Més Baix en una imatge d’arxiu. Foto: Google Maps

La remodelació de Sant Pere
Més Baix entra en la segona fase

A principis de juliol va comen-
çar la segona fase de remodela-
ció del carrer Sant Pere Més
Baix, que es troba en ple procés
de transformació per convertir-
se en un nou eix de vianants del
barri de Sant Pere, Santa Cate-
rina i la Ribera. 

Durant aquesta fase es tre-
ballarà en la transformació del
tram de carrer entre General Ál-
varez de Castro i Ocells, de pràc-
ticament 300 metres de llarga-

da. Les obres serviran per eli-
minar les voreres del carrer i
col·locar un paviment de granit
per aconseguir que aquest espai
pugui ser utilitzat principal-
ment pels vianants. També està
previst posar plantes i bancs al
llarg de tot el carrer i reforçar la
il·luminació actual. Pel que fa a
la circulació de vehicles, estarà
permesa però amb les restric-
cions pròpies de les àrees de
prioritat invertida, tal com fins
ara.

RECOLLIDA D’ESCOMBRARIES
Prèviament a aquestes obres,
s’està realitzant una ampliació

de la xarxa de recollida pneu-
màtica d’escombraries, que ja
existeix a la zona i compta amb
una central de recollida prope-
ra, situada al Mercat de Santa
Caterina. Ara es faran les tas-
ques d’instal·lació de les cano-
nades de recollida de brossa en
el tram entre els carrers Gene-
ral Álvarez de Castro i plaça
Sant Pere (es col·locaran dos
trams de tub de 500 mil·límetres
de diàmetre). 

Així mateix, la urbanització
del carrer comptarà també amb
la instal·lació d’un total de 8 bús-
ties noves per a la recollida de
residus.

Redacció 
CIUTAT VELLA

OBRES4El Districte també té en
marxa la reparació del pavi-
ment en mal estat després d’un
estudi previ que va permetre de-
tectar els punts més malmesos.
Les obres, que s’allargaran fins
al setembre i tenen un cost de
més de dos milions d’euros,
s’estan duent a terme a la Bar-
celoneta, al Raval, al Barri Gò-
tic, al Barri de Sant Pere, Santa
Caterina i la Ribera.

A Ciutat Vella hi ha diversi-
tat de paviments, alguns dels
quals són singulars a causa del
caràcter central i històric del
districte. El paviment més comú
és la pedra de Montjuïc, però
també hi ha granit, pedra so-
rrenca, lloses prefabricades de
panot, formigó o asfalt, i altres
paviments singulars. 

Els principals desperfectes
que s’arreglaran mentre durin
aquestes obres són  les peces de
panot o rajoles que es mouen, les
que són irregulars, les peces
amb forats, les zones lliscants i
finalment les peces o els pavi-
ments trencats.

Reparació
del paviment
del districte
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A poc a poc el comerç va veient
la llum al final del túnel. Segons
les dades de l’Indicador de Co-
merç de Barcelona (IcoB) pre-
sentades fa uns dies, la caiguda
de les vendes durant el segon tri-
mestre de l’any va ser inferior a
l’1% –0,8%–, un aspecte que
confirma la disminució de la cai-
guda dels resultats que ja es va re-
gistrar durant el primer trimes-
tre de l’any –d’un 1,4%, inferior
a la que es va produir l’any pas-
sat durant les mateixes dates–. 

Aquestes dades esperança-
dores fan que els comerciants es-
perin que els resultats millorin a
molt curt termini i que les vendes
durant aquest estiu i el següent
trimestre puguin millorar. En el
marc d’aquest panorama, desta-
ca la dinàmica del sector de l’a-

limentació, que ha registrat du-
rant els últims tres mesos un aug-
ment de vendes de l’1%, el primer
saldo positiu de tots els sectors
des del 2010. 

Vicenç Gasca, president de la
Fundació Barcelona Comerç, in-
dica que la disminució de la cai-
guda de les vendes per sota de
l’1% i la millora dels resultats du-
rant la primera setmana de re-

baixes “semblen augurar el co-
mençament de la recuperació”. 

L’INTERÈS PER LES REBAIXES
L’IcoB també mostra que les re-
baixes han deixat de ser un fe-
nomen de vendes, a causa que els
clients poden trobar avui dia
descomptes i ofertes especials per
canals diferents i en qualsevol
època de l’any.

Els botiguers, esperançats amb els resultats de venda de l’estiu. Foto: Arxiu

Es confirma la frenada de la
caiguda de vendes del comerç
» La facturació cau només un 0,8%, una xifra que dóna esperances

» L’ interès per les rebaixes descendeix pel canvi d’hàbits dels clients

Suspenen la concessió de
llicències a la Rambla un any

MESURA4La Comissió de Go-
vern del consistori va suspendre
el passat 11 de juliol les llicències
d’activitats a la Rambla durant
un any. Durant aquest període,
l’oferta de bars, restaurants o bo-
tigues de records o d’alimenta-
ció no creixerà, tot i que aques-
ta moratòria no afectarà les lli-
cències que ja s’estan tramitant. 

Les zones afectades per la
moratòria abasten la Rambla, la
plaça Reial i la plaça de Sant Jo-
sep de la Boqueria, un espai
que concentra una alta quantitat
de visitants al llarg de l’any.

L’objectiu d’aquesta mesura
és la correcta elaboració i apro-

vació d’un pla d’usos específic
per a la Rambla, una de les
grans demandes dels col·lectius
d’aquest celebèrrim passeig bar-
celoní i que recull el Pla Cor, un
projecte d’intervenció integral
d’aquest carrer que el vol dotar
d’una normativa específica i que
busca recuperar aquest eix vial
per als veïns i veïnes de la zona. 

Aquesta moratòria, per altra
banda, no obligarà a tancar els
establiments ja existents. 

Segons recullen diversos mit-
jans, l’objectiu del consistori és
desenvolupar i enllestir el pla
d’usos de la Rambla abans que
finalitzi l’any. 

PROJECTE4La novena edició
del programa El Comerç i les Es-
coles ja està en marxa. L’Ajun-
tament va presentar fa uns dies
al Cosmo Caixa aquesta inicia-
tiva que té com a objectiu afa-
vorir el coneixement de l’en-
torn cultural, històric i social
de Barcelona mitjançant el co-
merç de proximitat. 

Durant la presentació, els
tècnics van explicar els contin-
guts del programa, que estan
adreçats a alumnes d’educació

infantil, primària i secundària.
Les escoles interessades a parti-
cipar poden inscriure’s fins al
pròxim 11 d’octubre. 

Una de les activitats que més
interès aixeca són les visites
guiades als comerços de la ciu-
tat, que enguany arriben al seu
quart any de vida. En aquesta
nova edició, un total de 46 esta-
bliments obriran les seves por-
tes als joves. Des que es va in-
corporar aquesta iniciativa al
programa, ara fa quatre edi-

cions, el nombre de botigues
participants ha crescut expo-
nencialment. Una altra de les ac-
tivitats pel curs vinent són els ta-
llers sobre consum i publicitat a
càrrec d’experts en la matèria.
Necessito el que compro o Pu-
blicitat dins la xarxa són alguns
dels títols d’aquestes activitats
amb les quals els alumnes de ci-
cles superiors aprendran què
cal saber per exercir un consum
crític i responsable, un altre dels
objectius del programa.

Redacció
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La moratòria no afecta les llicències en tràmit. Foto: Google Maps

L’escola fa comerç un any més

Les escoles interessades poden inscriure’s-hi fins a l’octubre. Foto: Arxiu

Iniciativa | Comença el Gangantoni
Sant Antoni Comerç celebra des d’avui i fins al pròxim 3 d’agost el Gangantoni, una 

campanya on 90 establiments –entre parades dels Encants de Sant Antoni i botigues 
associades a l’eix– oferiran productes i serveis a preus més baixos. Els establiments 

participants en el Gangantoni es poden identificar amb un cartell que així ho assenyala. 
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El port de Barcelona va tornar a
veure en acció a algunes de les
joies de la navegació mundial en
el tradicional Trofeu Puig de
Vela Clàssica, celebrat al Reial
Club Nàutic de Barcelona del 13
al 19 de juliol. 

Enguany la regata va servir
per celebrar el campionat del
món de la classe 12 MR, els co-
neguts com 12 metres. Es tracta
d’embarcacions amb una eslora
d’entre 20 i 23 metres que van ser
creades a principis de segle XX
per competir als Jocs Olímpics.
De seguida es van convertir en els
vaixells més exclusius del conti-
nent europeu fins que a partir
dels anys 60 van esdevenir els
prototips que participaven en la
Copa Amèrica. L’alcalde Trias i la
tinent d’alcalde d’Esports, Mai-

te Fandos, van presidir l’entrega
de premis el passat dissabte 19 de
juliol. “Aquesta regata no es pot
deixar de fer, és un clàssic per a
la nostra ciutat”, va assegurar l’al-
calde Trias.

I és que aquesta prova ja és
tota una tradició del món de la

navegació. De fet, hi van arribar
a participar embarcacions lle-
gendàries com el Manitou, que va
pertànyer a l’expresident esta-
tunidenc J. F. Kennedy. Durant
aquesta competició també es
van celebrar els 100 anys de
l’empresa de perfumeria Puig.

A la regata hi van participar embarcacions d’arreu del món. Foto: Puig

Les embarcacions clàssiques
omplen el litoral barceloní

» El Reial Club Nàutic torna a acollir el Trofeu Puig de Vela Clàssica
» Aquesta regata ja és tot un referent en el món de la navegació

L’Arc de Triomf és testimoni
del millor patinatge ‘freestyle’

PATINATGE4La zona de l’Arc
de Triomf es va convertir aquest
cap de setmana en l’epicentre del
patinatge freestyle. Més de 70 es-
portistes d’alt nivell que practi-
quen aquesta modalitat van com-
petir en el Trofeu Ciutat de Bar-
celona Patinatge Freestyle al
passeig de Lluís Companys. La
cita va estar organitzada per l’es-
cola de patinatge Rodats, amb la
col·laboració de la Federació Ca-
talana de Patinatge. 

A més dels participants locals,
també hi va haver esportistes de

França, Itàlia, Polònia, Irlanda,
República Txeca, Brasil, Perú,
Geòrgia i Romania. Entre
aquests, va destacar la presència
del quatre vegades campió del
món, Vincent Vuvankha, així
com de la campiona del món el
2009, Caroline Lejeune.

El president de Rodats, Car-
les Flores, va assegurar que “Bar-
celona és la capital mundial del
patinatge freestyle”, i és que en
10 anys l’increment de partici-
pants en aquest trofeu ha aug-
mentat considerablement.

Barcelona i la seva relació amb
el waterpolo, en una mostra

EXPOSICIÓ4El Museu Olímpic
i de l’Esport Joan Antoni Sama-
ranch, de la mà del Club Natació
Atlètic-Barceloneta (CENAB), ha
acollit durant els darrers dos
mesos una exposició sobre la re-
lació del waterpolo amb la ciutat. 

Barcelona, capital del wa-
terpolo mostra instantànies que
capturen un esport com el wa-
terpolo des del prisma de diver-
sos fotògrafs que l’estiu del 2013
van seguir els partits del Cam-

pionat del Món de Natació cele-
brat a la capital catalana.

La tradició del waterpolo a
Barcelona és molt important,
ja que és un esport amb una llar-
ga història que es remunta a la
primera dècada del segle XX i
que actualment continua d’ac-
tualitat. Fa poques setmanes la
capital catalana va acollir la final
de la Champions del waterpolo,
la Final Six, que va guanyar l’A-
tlètic-Barceloneta.

Presenten Olé i Hop, mascotes
del Mundial de bàsquet

BÀSQUET4Les mascotes del
pròxim Mundial de bàsquet que
es disputarà a l’Estat el setembre
ja han arribat a Barcelona. La
Catedral va servir com a esce-
nari, ahir al migdia, per presen-
tar-les a la capital catalana, que
acollirà partits de les fases finals
de la competició del 6 a l’11 de se-
tembre. 

Olé i Hop són dues mans, ins-
pirades en el logotip de la Copa
del Món, que volen portar la

màgia del bàsquet a l’exterior de
la pista i engrescar la ciutadania
barcelonina en la cita esportiva. 

Barcelona acollirà alguns
dels partits dels vuitens de final,
de quarts de fina i una de les se-
mifinals. A més, segons el qua-
dre del torneig, la selecció dels
EUA, a priori la favorita, jugaria
els seus partits a Barcelona si
passés de primera ronda del
torneig, aspecte que és molt
probable que passi. 

Redacció
CIUTAT VELLA

Més de 70 esportistes van participar en el torneig. Foto: Ajuntament

Natació | Campionat d’Espanya infantil
El Club Natació Barcelona va acollir del 24 al 27 de juliol el 36è 

campionat d’Espanya infantil d’estiu. Enguany a l’esdeveniment 
esportiu hi van participar més de 800 nedadors i nedadores que 

representen a 235 clubs de natació d’arreu de l’Estat espanyol.  
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Garantint la convivència
» Districte, Guàrdia Urbana i serveis de neteja participen en un operatiu a favor del civisme a Ciutat Vella
» Aquesta actuació, que s’implementarà fins al setembre, delimita uns espais d’intervenció prioritària

INICIATIVA4Des del Districte de
Ciutat Vella hi ha una aposta im-
portant per l’operatiu d’agents
cívics diürns i nocturns que pas-
segen pels barris aconsellant i
fent pedagogia a favor del civisme
entre la ciutadania i els visitants. 

Les zones d’especial interès on
s’ha reforçat aquest servei –que
són on existeixen més queixes
per part dels veïns–són el barri de
la Barceloneta, els entorns de la
plaça Reial i el carrer de George

Orwell, el carrer de Joaquim Cos-
ta i el Born. 

Els agents cívics passegen
tant de nit com de dia emprant el
diàleg i la pedagogia per intentar
evitar comportaments incívics
relacionats amb la higiene a la via
pública i el soroll, aquest últim es-
pecialment a les nits. L’ operatiu,
que es va posar en marxa el juny
i seguirà fins a finals de setembre,
també busca la implicació dels
propietaris dels locals d’oci.

El Districte té com a prioritat millorar la seguretat i el civisme a Ciutat Vella. Fotos: Ajuntament i Arxiu

Amb l’arribada del bon temps les
places i carrers del districte i de
tota la ciutat s’omplen de perso-
nes que volen gaudir d’una esto-
na amb els amics o la família a
l’aire lliure. Per tal de garantir el
dret al lleure i la correcta convi-
vència al carrer, des del Distric-
te de Ciutat Vella s’està imple-
mentant des del maig un opera-
tiu que s’organitza de manera
conjunta amb agents cívics mu-
nicipals, la Guàrdia Urbana i els
serveis de neteja. Aquesta ac-
tuació combinada conjuga la tas-
ca social i de mediació amb la tas-
ca policial, i continuarà en mar-
xa fins a finals del pròxim mes de
setembre. 

L’objectiu d’aquest operatiu
conjunt és iniciar actuacions pre-
ventives orientades cap al fo-
ment del civisme, el respecte al

descans dels veïns i la potencia-
ció de l’ús lúdic i cultural de l’es-
pai públic del districte.

A Ciutat Vella s’han delimitat
tot un seguit d’espais d’interven-
ció prioritària en els quals es
combina la presència d’agents
cívics diürns amb el reforç poli-
cial, un increment de la cam-
panya de neteja i un calendari
lúdic i festiu en el qual participen

molt activament les entitats i els
equipaments de l’entorn, i que té
un caràcter diürn i familiar.
Aquest calendari inclou més de
90 activitats programades com
música als parcs, cinema a la
fresca o activitats esportives, en-

tre altres. Les zones d’especial
atenció de l’operatiu són la Bar-
celoneta, el Gòtic, el Raval i Sant
Pere i Santa Caterina.

REFORÇ POLICIAL
Per altra banda, la Guàrdia Ur-
bana també ha reforçat la seva
presència en els espais d’inter-
venció prioritària, posant especial
èmfasi a partir dels vespres i les
nits en àmbits com la plaça Ge-
orge Orwell, la plaça Reial, la
plaça dels Àngels, la plaça Blan-
querna, la plaça Salvador Seguí i
la Rambla del Raval. El disposi-
tiu s’incrementa de dijous a diu-
menge, i actua per combatre la
petita delinqüència i els fenò-
mens relacionats amb la convi-
vència com el consum d’alcohol
o la higiene a la via pública.

Una de les fites d’aquest ope-
ratiu és el descens de les queixes
per consum d’alcohol al carrer,
que l’any passat van disminuir a
Ciutat Vella un 17,4% respecte a
l’any anterior. 

L’aposta pels agents cívics

Les queixes per
consum d’alcohol

han disminuït

Redacció
CIUTAT VELLA

Dades | Combatent amb èxit la delinqüència urbana
Ciutat Vella va ser, conjuntament amb l’Eixample, el primer districte on van començar a funcionar els 
Grups de Delinqüència Urbana (GDU), un projecte impulsat des del consistori durant aquest mandat 

que combat els furts i altres infraccions mitjançant unitats de la Guàrdia Urbana. A Ciutat Vella han 
obtingut molt bons resultats des que es van implantar l’any 2012, amb un descens del 10,17% dels delictes. 
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AGENDA MENSUAL
DIMECRES 3 DE SETEMBRE
21:00 Què faries si et quedessin 90 minuts de vida?
és el nou espectacle de Quim Masferrer, el fo-
raster més conegut a Catalunya. Al prota-
gonista li acaben de comunicar que li queden
90 minuts de vida. / Espai Barts.

DILLUNS 15 DE SETEMBRE
16:00 Inici de les preinscripcions per als cursos

del mes d’octubre de l’Aula digital. Des de les
4 de la tarda, es podran inscriure els alum-
nes als diferents cursos que s’ofereixen a qual-
sevol ordinador amb Internet. 

FINS AL 27 D’AGOST
12:00 Les obres d’art prenen el sol! és una visi-

ta-taller on s’examinaran algunes peces de
la col·lecció del MACBA que no es troben a la
sala d’exposicions i veure així la reacció dels
visitants. / MACBA.

FINS AL 31 D’AGOST
Matí-Tarda Homo Nautes, el viatge de la ima-

ginació és una exposició que no deixarà nin-
gú indiferent. A càrrec de l’artista i doctor en
Història de l’Art, Eduard Planas. / Arts San-
ta Mònica.

FINS AL 31 D’AGOST
18:00 L’ull escolta. Eugeni Bonet: pantalles pro-

jeccions, escrits és una proposta que explora
els treballs d’aquest autor des de la meitat dels
anys 70 i fins a l’actualitat, tot reflectint les
transferències entre la reflexió i la pràctica.
/ MACBA.

FINS AL 31 DE JULIOL
18:30-20:00 Tallers per aprendre a trobar in-

formació a internet de manera àgil i autò-
noma. Aquesta activitat està adreçada a un
públic jove. / Biblioteca Barcelona-La Fra-
ternitat.

DIMECRES 20 D’AGOST
18:00 Tallers de descoberta. Jocs d’arreu del món.
Aprendre a jugar a jocs dels cinc continents
amb taulells dissenyats pels participants en
els mateixos carrers. A càrrec d’Artijocs. / Bi-
blioteca Sant Pau.

DEL 26 AL 30 D’AGOST
Tot el dia Torna l’onzena edició de la Copa del

Rei-Panerai, organitzada pel Reial Club Nàu-
tic de Barcelona (RCNB), entre altres clubs ca-
talans i balears. / RCNB.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La Terrassa de jocs ofereix tot un seguit
d’activitats com treballs manuals, jocs
de taula tradicionals, d’estratègia i un
espai per a la lectura. / Biblioteca
Barceloneta.

Terrassa de jocs i tallers
de lectura familiar
Dj. 31 de juliol a les 18:00

Taller on s’explica la tècnica que prac-
ticaven els pescadors japonesos antics,
que estampaven els cossos dels peixos
amb tinta sobre el paper. Era una
manera de posseir-ne la imatge. / Mu-
seu Marítim de Barcelona.

Taller
L’ànima dels peixos

Fins al 31 de juliol

En el marc del San Miguel Mas i Mas
Festival, la sala Tarantos acull les ac-
tuacions de dues joves promeses del
ball: Nino de los Reyes i Triana Maciel.
Aques serà el primer concert de tot l’a-
gost a la sala Tarantos.  

Flamenc
San Miguel Mas i Mas

De l’1 al 10 d’agost

Cinquè torn del campus de bàsquet de
la Barceloneta, i que tindrà lloc d’11
del matí a dues de la tarda al costat de
la platja de la Barceloneta. 

Campus de bàsquet
Barceloneta
Fins a l’1 d’agost
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